
 
Sähköntuotannon suojaus 
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Valmistelija Talous- ja rahoitusjohtaja Hepola Hanna 

 
Kaupunginhallitus 8.11.2021 § 409 teki päätöksen, että sähköntuotannon 
suojausmallia ei oteta käyttöön. Tämän jälkeen kaupunki ei ole suojannut 
KEJO -sähkön tuotantoa.  
 
Tehdyn päätöksen jälkeen sähkönhinta lähti hurjaan nousuun, joten 
vuodelle 2022 suojaamattomuus oli hyvä ratkaisu. Sen jälkeen 
sähkönhinta on tasoittunut nykyiseen vaihteluväliin. Hinta vaihtelee 
sääolojen ja muun tuotannon mukana.  
  
Tornion Energia Oy:n toimitusjohtaja on pyytänyt salkunhoitajalta arvion 
vuosien 2022-2024 sähkönmyyntituloista verrattuna tilanteeseen, jossa 
olisi jatkettu muiden sähkösalkussa olevien yhtiöiden mukana 
sähkönmyynnin suojausta.  
 
Salkunhoitajan tekemän arvion lopputulema on, että mikäli sähkönmyyntiä 
olisi suojattu, olisi sähköntuotannon tulo ollut vuosina 2022-2024 
kumulatiivisesti noin 1,4 milj. euroa enemmän kuin nyt toteuma on ollut. 
Myös vuoden 2025 ennuste näyttää toteutuvan suojauksien hyväksi. 
  
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Kujala Jukka 
 

Päätösehdotus Konsernijaosto päättää selvittää KEJO -sähköntuotannon suojauksen 
vaihtoehdot ja mahdolliset vaikutukset Tornion kaupungin sähköntuotto-
odotuksiin. 
 

Päätös Konserniojaosto kuuli Oulun Energia Oy:n asiantuntija Marko Lehdon 
tilannekatsauksen sähkömarkkinoiden toiminnasta ja hintapiikkien 
normalisoitumisesta.  
 
Sähkön markkinahinta vs. suojaushinta ovat tällä hetkellä hyvin lähellä 
toisiaan, joten suojauksia ei oteta käyttöön vuoden 2025 aikana. 
Suojaamattoman sähkönmyyntihinnan ja suojatun myyntihinnan raportteja 
seurataan jatkossa puolivuosittain vuoden 2025 alusta alkaen. 
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